
یک رویارویی سیاسی-اقتصادی

استیضاح همتی و مشکلات پدربزرگش 
جان افراد زیادی را نجات داد 

موحد: استیضاح باعث ایجاد تنش در جامعه می شود
بیگدلی: استیضاح به صلاح کشور نیست

وزیر  همتی،  عبدالناصر  زودهنگام  استیضاح  ح  طر
کلید  دوازدهم  مجلس  در  چهاردهم  دولت  اقتصاد 
خورد و یکم اسفندماه با ۹۱ امضا در صحن علنی مجلس 
که قرار است جلسه  شورای اسلامی اعلام وصول شد 
ح استیضاح در جلسه علنی یکشنبه ۱۲ اسفند  بررسی طر
در دستور کار صحن علنی مجلس قرار گیرد. استیضاح 
همتی به عنوان وزیر اقتصاد درحالی با اصرار و پافشاری 
تعدادی از نمایندگان اعلام وصول شد که هفته  گذشته 
رئیس جمهور و تیم اقتصادی دولت با نمایندگان مجلس 
غیرعلنی داشتند و بر اساس گفته های برخی نمایندگان 
در پایان جلسه مقرر شده بود که هماهنگی بین دولت و 
مجلس برای رفع مسائل و مشکلات اقتصادی تداوم یابد، 
ح بهانه های غیر اقتصادی و  اما برخی نمایندگان با طر
بعضا سیاسی و هدفمند، به دنبال مخدوش کردن شعار 
دولت مبنی بر وفاق ملی از طریق استیضاح وزیر اقتصاد 
کارشناسان  که بسیاری از  هستند، این درحالی است 
اقتصادی و حتی نمایندگان همین مجلس بر اقتصادی 
نبودن نابسامانی های اخیر بازارهای ارز و سایر کالاها 
کید دارند. برخی از نمایندگان از جمله سیدمحمد  تا
کنندگان استیضاح همتی بود اعلام کرده  موحد که از امضا
که امضایش را پس گرفته است. وی اظهار کرد: در ابتدا 
ح استیضاح وزیر اقتصاد را امضا کردم، اما این امضا  طر
را پس گرفتم و معتقدم التهابات بازار ارز و طلا و شرایط 
اقتصادی و معیشتی باعث ایجاد نگرانی در جامعه شده 
است. بنده معتقدم استیضاح و تغییر در دولت در شرایط 
فعلی باعث ایجاد تنش در جامعه می شود و پیام آن 
ایجاد یاس و ناامیدی در جامعه خواهد بود. نایب رئیس 
که با  کرد: در جلساتی  کمیسیون اصل ۹0 خاطرنشان 
وزیر اقتصاد و مجموعه این وزارتخانه داشتم، وزیر بر این 
کید کرد که تمام تلاش و توان خود را برای بهبود  مساله تا
وضعیت اقتصادی و معیشتی مردم به کار خواهد گرفت 
و وضعیت اقتصاد را سروسامان خواهد داد و با اعتماد به 
این سخنان امضای خود را پس گرفتم. وی با بیان اینکه در 
شرایط فعلی مجلس و دولت باید با وفاق بیشتر در راستای 
حل مشکلات کشور گام بردارند افزود: : مردم باید شاهد 
وفاق دولت و مجلس باشند، چرا که پیام این وفاق برای 
جامعه امیدوارکننده خواهد بود این در حالی است که 
نام سیدمحمد موحد هنوز در لیست استیضاح کنندگان 
است و با اینکه وی اعلام کرده است که استیضاح خود را 
پس گرفته است اما برخی رسانه ها هنوز نام وی را از لیست 
دیگری  نماینده  نکرده اند.  حذف  استیضاح کنندگان 
هم به شرط فاش نشدن نامش اعلام کرده که از امضای 
درخواست استیضاح همتی پشیمان شده اما از ترس 
اینکه از طرف برخی نمایندگان پرهیاهو و حاشیه ساز مورد 

هجمه و فشار قرار نگیرد، انصراف خود را علنی نمی کند. 

    شرایط کشور 
آرا شاوردیان، از دیگر نمایندگان مخالف استیضاح 
عبدالناصر همتی وزیر اقتصاد است. شاوردیان وزارت 
اقتصاد را به تنهایی مسئول رفع تمامی مشکلات اقتصادی 
نمی داند و معتقد است که تاثیر منفی تحریم ها و رفتارهای 
قابل  کشور  اقتصادی  وضعیت  بر  خارجی  سیاست 
کتمان نیست و علاوه بر وزرات اقتصاد و بانک مرکزی، 
وزارتخانه های تعاون، صمت، امور خارجه و برخی از دیگر 
دستگاه ها نیز باید برای حل مشکلات اقتصادی سهیم 
باشند. عضو کمیسیون اقتصادی با بیان اینکه استیضاح 
وزیر در این شرایط و تنها چند ماه پس از آغاز کار دولت 
به صلاح نیست، بر ضرورت اعطای فرصت به دولت برای 
کید کرد و افزود: باید در فضای همدلی  رفع اشکالات تا
کنیم.  مشکلات را رفع نموده و بهبود شرایط را ممکن 
کسیون اصناف مجلس خواستار همکاری  این عضو فرا
تمامی وزارت خانه ها برای حل مسائل اقتصادی شد و 
کید و ابراز امیدواری کرد  بر لزوم حذف رانت در حوزه ارز تا
که تلاش های وزارت امور اقتصادی و دارایی برای حذف 
رانت به بهبود شرایط اقتصادی کمک کند. برآوردها از 
نظرات جمعی نمایندگان نشان می دهد بخش عمده ای 
از اعضای خانه ملت معتقدند در شرایط فعلی تغییر 
وزیر اقتصاد تاثیری در بهبود نابسامانی ها ماههای اخیر 
اقتصادی کشور ندارد و باید ریشه مشکلات فعلی را علاوه 
بر مسائل باقی مانده از دولت های گذشته در موضوعات 

غیر اقتصادی جست وجو کرد. 
 

    نیاز به راهکار اصولی
یک عضو کمیسیون اجتماعی مجلس دوازدهم اظهار 
داشت: شخصا به وضعیت موجود انتقاد دارم و قطعا 
نمی توانیم بگوییم وضعیت موجود، وضعیتی قابل قبول 
است. چند سال پیش، در روز هایی که مجلس یازدهم 
بر سر کار بود و چندماهی هم از تشکیل دولت سیزدهم 
ح شد و  می گذشت، استیضاح یکی از وزیران وقت مطر
جالب آن که همین دوستانی که امروز در مجلس دوازدهم 
بجد در تلاش برای استیضاح وزیر اقتصاد دولت چهاردهم 
ل  هستند، آن زمان در دفاع از وزیر دولت رئیسی استدلا
می کردند که درست نیست به فاصله ۶، ۷ ماه از تشکیل 
، اقدام به استیضاح کنیم.  یک دولت و آغاز به کار یک وزیر
احمد بیگدلی با اشاره به این مثال، بیان داشت: همین 
رویکرد های متناقض و تغییر رفتار افراد در گذر زمان و 
در مواجهه با مسائل مختلف، به نحوی نشان دهنده 
کید  انگیزه های جناحی و سیاسی آنان است. بیگدلی با تا
و  مملکت  اقتصادی  اوضاع  نامساعدبودن  بر  مجدد 
وضعیت به شدت نگران کننده معیشت شهروندان عنوان 
کرد: عبور از این شرایط وخیم اقتصادی و معیشتی نیازمند 
راهکار های اساسی و اصولی است و قطعا با تغییر یک نفر 

در یک وزارتخانه، هیچ مشکلی حل نخواهد شد. 

با  پزشکیان  مسعود  شجاعی:  حمید  ملی-  آرمان 
وعده هایی از جنس دغدغه های مردم در انتخابات حاضر 
شد و بر همان اساس نیز توانست گفتمانی متفاوت از سایرین 
را مطرح کند و در نهایت نیز پیروز انتخابات باشد. لذا تشکیل 
دولت چهاردهم نیز بر پایه اهداف از پیش ترسیم شده و صد 
البته تحقق وعده های داده شده به جامعه پیش رفت. در 
همین راستا نیز رئیس جمهور با طرح شعار وفاق ملی درصدد 
حل و فصل مشکلات و مسائل بر پایه نوعی انسجام، همگرایی 
و وفاق بر آمد و دستگاه های دیگر نیز کم و بیش بر همین 
منوال دولت را همراهی کردند. هر چند که برخی جریانات در 
مجلس بنای ناسازگاری با دولت و اقداماتش را گذاشتند ، اما 
در کلان موضوع نگاه وفاقی تا کنون وجود داشته است. در 
این میان یکی از وعده های مسعود پزشکیان که بسیار هم 
پرطرفدار بوده، از دغدغه های جامعه است و مردم همچنان 
منتظر تحقق کامل آن هستند مساله رفع فیلترینگ است 
که طی سال های گذشته برخی مسئولان صرفا شعار آن را 
دادند، اما پزشکیان استارت عمل به این وعده را زده است. 
چه اینکه طی چند ماه اخیر شاهد گام اول رفع فیلترینگ با 
آزادسازی پیام رسان واتساپ و برنامه گوگل پلی بودیم. هر چند 
که این انتظار می رفت که دولت طی یک اقدام جامع و کامل 
فیلترینگ را به طور کلی از تمامی شبکه های اجتماعی بردارد، 
اما با توجه به محدودیت ها و سنگ اندازی مخالفان و تندروها 
دولت تصمیم گرفته است که رفع فیلترینگ را به صورت پله 
به پله و مرحله ای پیش ببرد. حال به نظر می رسد که دیگر 
حاجت به گفتن نیست که فیلترینگ تا کنون چه مضراتی 
به لحاظ اقتصادی و اجتماعی به جامعه و مردم وارد کرده 
است که دست کم بیش از ۲0 همت بابت گردش مالی فروش 
فیلترشکن هزینه گردیده است. اما مساله مهم نوع مواجهه 
شورای عالی فضای مجازی به عنوان نهاد مستقیم مربوطه 
نسبت به رفع فیلترینگ شبکه های اجتماعی است. شورایی 
رفع  وعده  اعضای  نظرات  نبودن  یکدست  جهت  به  که 
فیلترینگ رئیس جمهور همچنان در آن مانده و تصمیم گیری 
مهمی در خصوص آن اتخاذ نشده است. پیش از این در 
بود: »در جلسه  گفته  گذشته سخنگوی دولت  ماه های 
شورای عالی فضای مجازی در فاز نخست بر سر رفع فیلترینگ 
به وفاق رسیده ایم، اما در فاز دوم که چگونگی رفع فیلتر است 
هنوز جمع بندی نهایی حاصل نشده است و موضع هم 
کنون در دستور کار کارگروه مربوطه است«. ستار هاشمی وزیر  ا
کید رئیس جمهور بر لزوم رفع فیلترینگ  ارتباطات نیز بارها از تا
از شبکه های اجتماعی گفته بود و اینکه در مرحله جدید از 
شبکه های اجتماعی تلگرام و یوتیوب رفع فیلتر خواهند شد. 
حال پرسش این است که گام دوم رفع فیلترینگ شبکه های 
اجتماعی چه زمانی برداشته خواهد شد، اساسا شورای عالی 
فضای مجازی چه تصمیمی در این خصوص خواهد گرفت 
و در نهایت اراده دولت چه میزان در این خصوص تاثیر گذار 
خواهد بود؟ باید منتظر ماند و دید که در هفته های پایانی 
خ خواهد داد یا باید  اسفندماه اتفاقاتی در این خصوص ر

منتظر رفع فیلترینگ در سال آینده باشیم«.

    دستور رئیس جمهور 
پس از گمانه زنی های مختلف در خصوص رفع فیلترینگ 
شبکه های اجتماعی روز گذشته محمدجواد آذری جهرمی 
وزیر سابق ارتباطات در خصوص اینکه در ایام انتخابات از جمله 
افرادی بودید که وعده رفع فیلترها در دولت پزشکیان را دادید 
اما تا به امروز فقط واتساپ رفع فیلتر شد، چرا این وعده مهم 
کت بوده،  دولت پزشکیان تا به امروز به اجرا نرسیده و چرا سا
گر ایراد شما و مردم به حرف نزدن بنده است،  اظهار داشت: »ا
گر من در این شرایط حرف بزنم آقایانی که باید فضای مجازی  ا
و شبکه های اجتماعی را باز کنند احساس دوقطبی می کنند 
و اجازه رفع فیلتر را نمی دهند و سکوت من برای بازشدن 
فضاست«. محمدجواد آذری جهرمی گفت: »باید در این شرایط 
غ از دوقطبی ها اجازه دهیم که سیاست های رفع فیلتر ادامه  فار
پیدا کند. دولت مدعی است که یک برنامه سه گامی برای رفع 
فیلتر را انجام دهد و گام اول را انجام داده و واتساپ و گوگل پلی 
رفع فیلتر شده است«. وی افزود: از برنامه دولت برای اجرای دو 
که هیچ اتصال و ارتباطی با بدنه  گام دیگر خبر خاصی ندارم چرا
دولت ندارم و مانند مردم اخبار را از رسانه ها دنبال می کنم و 
ظاهرا آقای رئیس جمهور دستور دادند که قبل عید گام دوم این 
برنامه اجرا برسد و یوتیوب و تلگرام رفع فیلتر می شود. اما این 
پایان ماجرا نبود و ساعاتی بعد آذری جهرمی در کانال تلگرامی 
خود در خصوص گفت وگوی خود با یک رسانه توضیحاتی ارائه 
کرد و نوشت: »بنده اطلاعی از روند اقدامات دولت محترم در 
خصوص سیاست گذاری فضای مجازی ندارم! به اندازه شما و 
ح می شود، از مسائل  به همان میزانی که در اخبار عمومی طر
مطلع هستم. این پاسخ من به سوال خبرنگار محترمی بود که 
در خصوص اقدامات دولت درباره رفع فیلترینگ پرسید، سپس 
ادامه دادم که همان گونه که سخنگوی دولت گفته اند، رئیس 

محترم جمهور بر رفع فیلتر دو سکوی تلگرام و یوتیوب تا قبل 
کید دارند. لذا آنچه غیر از این در فضای مجازی و به  از عید تا
نقل از بنده منعکس شده است، نادرست و فاقد اعتبار است. 
گر مطلبی جز این منتشر  از ارباب رسانه و جراید تقاضا دارم ا
شده است، اصلاح نمایند چرا که عده ای این اظهارنظرها را 
بهانه ای برای تشدید اختلاف سیاسی در کشور و جلوگیری 
از حق طبیعی ملت در دسترسی عزتمندانه به اینترنت و رفع 
فیلتر سکوهای اینترنتی خواهند کرد«. به نظر می رسد تلاش 
گاهی از آنچه در دولت در حوزه  وزیر ارتباطات روحانی بر عدم آ
رفع فیلترینگ می گذرد بدین جهت است که خود را به سان 
یک شهروند عادی جلوه دهد که صرفا اخبار را از مبادی خبری 
دنبال می کند و دسترسی خاصی ندارد. از همین رو نیز صرفا به 

کید می کند.  لزروم رفع فیلترینگ تا

   ابراز امیدواری سخنگو
که تا پیش از عید  طی چند وقت اخیر بارها این مساله 
شبکه های اجتماعی تلگرام و یوتیوب رفع فیلتر خواهند شد 
مطرح شده است و حتی برخی خبرها مبنی بر تحقق این مساله 
در ۲۲ بهمن بود که اتفاق نیفتاد و حال همه رفع فیلترینگ تا 
پیش از سال جدید را مطرح می کنند. در همین راستا خبرآنلاین 
نوشت: سخنگوی دولت چهاردهم در پاسخ به سوالی در ارتباط 
با آنچه آذری جهرمی وزیر اسبق ارتباطات درباره رفع فیلترینگ 
شبکه های اجتماعی اظهار کرد: من درباره اظهارات ایشان 
نمی توانم اظهارنظر کنم. اما امیدوار هستیم که گشایش هایی 
اتفاق بیفتد. فاطمه مهاجرانی در خصوص عدم اطلاع رسانی 
گر خبر بدهیم اما محقق  دولت در این خصوص تصریح کرد: ا
نشود ناامیدی ایجاد خواهد شد. لذا ترجیح می دهم که ابراز 

امیدواری کنم تا ان شاءا... محقق شود. 
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»آرمان ملی« تحقق وعده های رئیس جمهور را بررسی می کند

رفع فیلتر تلگرام و یوتیوب تا شب عید؟
کید دارند    آذری جهرمی: رئیس جمهور بر رفع فیلتر تلگرام و یوتیوب تا قبل از عید تا

انتظار  در  همه  شاید  پورعلی:  سیاوش  ملی-  آرمان 
برنامه ریزی  با  که  بودند  همتی  استیضاح  حاشیه های 
بهارستان  صحن  در  سوژه  به نظر  بهارستانی  تندروهای 
تغییر کرده است و موضوع از روند استیضاح به شعارهای 
ضدفساد رسیده است. چهره های تندروی مجلس شورای 
اسلامی که کمر همت را برای استیضاح وزیر اقتصاد محکم 
ح می کنند که به نظر موضوعی است  کرده  اند ابهاماتی را مطر
که می تواند حاشیه های فراوانی را به همراه داشته باشد. 
همانطوری که در ادامه این گزارش اشاره خواهیم کرد برخی ها 
کید دارند که دولتی ها با پیشنهاد هدیه، کارت  در بهارستان تا
و مهمانی های آنچنانی می خواهند استیضاح وزیر اقتصاد 
را به نوعی هدایت کنند تا همتی همچنان در پاستور حضور 
کنش تند نمایندگان مجلس  داشته باشد. این اظهارات با وا
روبه رو شده  است، آنها معتقدند که نباید مجلس به دودسته 
خریداری  شده ها و خریداری نشده ها تقسیم شود. زارعی، یکی 
از نماینده های تهران خطاب به نمایندگان گفت:  »می دانید 
که چرا سراغ مجلسی ها آمده اند و شما را تقسیم کرده اند چون 
کت بودید«. در ادامه  وقتی سران قوا را تخریب می کردند سا
این گزارش با یکی از تحلیل گران سیاسی گفت وگو کرده ایم. 
کنعانی مقدم معتقد است که نهادهای اطلاعاتی باید در مورد 
این چالش ها شفاف سازی کنند. در ادامه این مصاحبه را 

می خوانید. 

   مجلس شفاف سازی کند
کنش  حسین کنعانی مقدم، تحلیلگر مسائل سیاسی در وا
ح شده در صحن مجلس به  خبرنگار  به  حاشیه های مطر
»آرمان ملی« می گوید: »رئیس جمهوری در مورد وضعیت 
وزارتخانه اقتصاد باید بررسی هایی را انجام دهد تا به سمت 
بهبود وضعیت برویم زیرا با استیضاح مشکلی حل نخواهد 
گرچه در نزدیکی های سال نو نیاز است تا پزشکیان  شد. 
تغییراتی دهد تا شاهد تحولات مثبت اقتصادی باشیم اما در 
مورد ابهاماتی که مطرح شده است کمیسیونی وجود دارد که 
کنون نیاز است که به  وظیفه بررسی رفتار نمایندگان را دارد و ا
گر این بحث شایعه است باید با عاملان  این موضوع ورود کند. ا
گر چنین اتفاقی افتاد باید شفاف سازی  آن برخورد کنند و ا
خ داده  گر این اتفاق ر کند چون موضوع مهمی است چون ا

باشد باید بگوییم در تمام استیضاح ها چنین شبه  هایی 
ممکن است وجود داشته باشند«. او در مورد حضور تندروها 
ح می کنند ادامه  در پشت پرده این موارد و شایعاتی که مطر
می دهد:  »تندروهای داخل مجلس تلاش دارند تا به نوعی 
با این تکنیک ها نماینده های مجلس را تشویق به رای عدم 
اعتماد به همتی کنند و آنها را به نوعی بترسانند تا همتی از 
پاستور خارج شود. به نظر من تندروها از ابزار تبلیغاتی استفاده 
می کنند که باید در بحث تخلفات نمایندگان باید بررسی شود 
خ داده برابر قانون برخورد شود. به هر جهت  گر خطایی ر و ا

پشت پرده ادعای تخلف نمایندگان باید بررسی شود«.

   تاوان سکوت 
مجتبی زارعی، نماینده اصولگرای تهران در مجلس شورای 
اسلامی در تذکری گفت: »مردم در بیرون از من سوال می کنند 
که چقدر گرفته ای! برخی از انقلابی نما ها مجلس را به دو 
دسته خریداری شده ها و خریداری نشده ها تقسیم کرده اند، 
چرا بعضی با نقاب انقلابی گری به چنین موضوعاتی دست 
می زنند. در موضوع تفکیک وزارت خانه راه و شهرسازی یک 
باند موسوم به انقلابیون از بیرون توییت زده اند و برخی از 
آنها داخل هستند که می گویند نماینده ها را به هتل دعوت 
کرده اند و چنین و چنان. در موضوع وزیر اقتصاد هم همینطور 
ده ها وزیر فدای یک تار موی کوخ نشینان اما این استاندارد 
دوگانه را قبول ندارم و دستگاه های اطلاعاتی مگر خواب 
هستند منتظرید تا دوره بعد در بررسی صلاحیت  اقدام کنید؟« 
او خطاب به مسئولان امنیتی ادامه داد:  »من در طول این 
گر  3 سال باقی مانده از مجلس با شما مبارزه خواهم کرد، ا
کسی چیزی دریافت کرده  است باید همین الان رو کند برای 
ک است، می دانید که چرا سراغ  بعد نگذارد. اما مجلس پا
مجلسی ها آمده اند و شما را تقسیم کرده اند چون وقتی رئیس 
کت بودید. برای اینکه برای  مجلس را تخریب می کردند سا
کت بودید برای  اینکه رئیس جمهوری را تخریب می کردند سا

کت بودید«. اینکه رئیس قوه را تخریب می کردند سا

مهمانی بازپس گیری امضا؟
در  شاهین شهر  نماینده  حاجی دلیگانی،  حسینعلی 
مجلس، در تذکری شفاهی با اشاره به روند استیضاح وزیر 

اقتصاد و دارایی، از هوشیاری و بصیرت نمایندگان مجلس 
دوازدهم قدردانی کرد. او با اشاره به تلاش برخی مدیران و 
مقامات برای جلوگیری از استیضاح، گفت: »زمانی که یک 
رئیس سازمان، ۷۵ نفر از نمایندگان را به جلسه ای در ایام 
استیضاح دعوت می کند، اما تعداد شرکت کنندگان حتی 
به اندازه انگشتان یک دست هم نمی رسد و همان افراد 
نیز هدایای دریافت  شده را به دستگاه های نظارتی تحویل 
می دهند، نشان دهنده هوشیاری مجلس است. مدیران 
عامل بانک ها، معاونان بانک مرکزی، برخی استانداران 
و مدیران، به طور مستمر با نمایندگان تماس می گیرند و 
تلاش دارند که روند استیضاح متوقف شود، اما نمایندگان 
با استواری در برابر این فشارها ایستاده اند«. او ادامه داد: 
»آن ها با تماس های خود در تلاشند وعده هایی درباره ترکیب 
هیات  مدیره ها بدهند، اما خوشبختانه نمایندگان تحت تأثیر 
نمایندگان،  اصلی  دغدغه  نمی گیرند.  قرار  مسائل  این 
مشکلات اقتصادی و معیشتی مردم است. ما بحث مان این 
نیست که وزیر اقتصاد چکاری انجام نداده، بلکه می پرسیم 
چرا تصمیماتی گرفته که باعث گرانی شده است. ما تا آخر 

ایستاده ایم تا در پیشگاه ملت ایران سربلند باشیم«.

   برخی بی اخلاقی ها در مجلس
ابولفضل ظهره وند، نماینده مردم تهران و نزدیک به جبهه 
صبح ایران در مجلس، درخصوص ادعای تطمیع نمایندگان 
با هدایا برای جلوگیری از استیضاح وزیر اقتصاد بیان داشت: 
»شاهد موارد مختلفی از بی اخلاقی ها هستیم که برای تطمیع 
نمایندگان، کارت هدیه، بن های خرید و هدایای دیگری از 
سوی بانک ها ارائه می شود، تنها برای جلوگیری از استیضاح 
که این موارد با شانیت و جایگاه نماینده و قوه مقننه تعارض 
دارد. لازم است در این موقعیت ها شان نمایندگی رعایت شود. 
متأسفانه، دیده می شود که در مراسم هایی نمایندگان مجلس 
دور وزرا جمع می شوند یا وقتی که رئیس جمهور یا اعضای 
دولت به صحن مجلس می آیند، به هر قیمتی می خواهند 
اطراف آنها قرار می گیرند. این رفتارها شان نمایندگی را زیر 
که یکی از  سوال می برد. با این اوصاف، اصل تفکیک قوا 
شاخص ترین اصول نظام جمهوری اسلامی است زیرسوال 

می رود که به اعتبار هر دو قوه آسیب می زند«.

»آرمان ملی« حاشیه های صحن مجلس را بررسی می کند

آزمون ضدفساد اصولگراها در بهارستان
      کنعانی مقدم: پشت پرده ادعای تخلف نمایندگان بررسی شود

سخنگوی قوه قضاییه:
امنیت مردم، خط قرمز ماست

سارقان در ایام نوروز مرخصی ندارند
سخنگوی قوه قضائیه در نشست خبری 
مشترک با علی القاصی رئیس دادگستری کل 
استان تهران ضمن تسلیت برای قتل دانشجوی 
دانشگاه تهران به دست زوگیران، اظهار داشت: 
بلافاصله با دستور رئیس قوه قضاییه، دادستان 
تهران وارد عمل شد و با دستوری که به ضابطین 
صادر شد و با پیگیری رئیس کل دادگستری 
تهران بلافاصله تعدادی مظنون شناسایی و 
دستیگر شدند که نهایتا دو فرد زورگیر دستگیر 
شدند و به قتل این دانشجوی عزیز هم اعتراف 
کردند. جا دارد از عوامل اطلاعاتی و انتظامی 
و امنیتی و همکاران قضایی تشکر کنم که این 
اقدام  شبانه روزی را انجام دادند. اصغر جهانگیر 
گفت: قوه قضاییه در مسیر برخورد با سلب 
کنندگان امنیت اجتماعی از جمله سارقین و 
اشرار بشدت مصمم است و در برخورد با آنها 
کید کرد: امنیت اجتماعی  تسامحی ندارد. وی تأ
یک موضوع مهم و حیاتی و حساس است و همه 
گر ایرادی وجود  دستگاه ها باید کمک کنند تا ا
دارد، بلافاصله نسبت به برطرف کردن آن اقدام 
کید کرده  کنند و رئیس قوه قضاییه هم بارها تأ
حفظ امنیت مردم، خط قرمز ماست. امروز که 
امنیت اجتماعی با امنیت اقتصادی گره خورده 
است، لذا تأمین این امنیت را نباید فقط در 
نیروهای پلیس و دستگاه قضایی دانست بلکه 
باید همه دستگاه ها کمک کنند. وی ادامه داد: 
خود مردم در حوزه پیشگیری از جرایم  و تامین 
امنیت اجتماعی نقش موثری دارند و باید با 
گاه سازی خود و دیگران در  هوشیاری لازم و آ
که حضور دارند، فرصت ایجاد  محیط هایی 
جرم را از دشمن سلب کنند و نگذاریم دشمن 
به بهانه امنیت اجتماعی خدایی نکرده امنیت 
روانی را نشانه برود.  سخنگوی قوه قضاییه در 
خصوص دستگیری سردسته اشاعه جریانات 
انحرافی در ورزش به خصوص فوتبال، موسوم 
به »خوبان عالم« گفت: جادوگر فوتبال در ۲۵ 
ک دستگیر شد و از  کلا بهمن در منزلش در 
محل دستگیری نام برده اسناد مالی و اموالی از 
جمله مقادیری طلا، دلار و یورو به ارزش حدود 
کشف شد. وی افزود:  یکصد میلیارد تومان 
کنون پرونده ای در شعبه ۱3 بازپرسی  هم ا
ج در جریان رسیدگی قرار  دادسرای ناحیه ۱ کر
دارد و نام برده به اتهام فعالیت تبلیغی انحرافی 
و کلاهبرداری در بازداشت موقت به سر می برد. 
دستگیری وی با جریان فوتبالی ارتباطی نداشته 
گر در تحقیقات موضوعی کشف شود، اطلاع  اما ا
در  قضاییه  قوه  سخنگوی  می شود.  رسانی 
خصوص برخورد با سایت های غیرمجاز فروش 
گفت: دستگاه های امنیتی باید نسبت  طلا 
گزارش سایت های غیر  ارائه  به شناسایی و 
مجاز فروش بر خط طلا ورود کرده و با همکاری 
که  سایر دستگاه های اجرایی اجازه ندهند 
هیچ سایت غیرمجازی نسبت به فروش طلای 
آب شده و برخط اقدام کنند. جهانگیر گفت: 
سایت های غیرمجاز فروش طلا شناسایی و 
مسدود می شوند. جهانگیر با بیان اینکه در 
خصوص سایت های غیرمجاز طلا، دادستانی ها 
و معاونت پیشگیری از وقوع جرم قوه قضاییه 
بارها در این زمینه هشدار دادند، اظهار کرد: 
قوه قضاییه در راستای پیشگیری از وقوع جرم 
و صیانت از حقوق عامه جلساتی را با نمایندگان 
نهادهای متولی از جمله هیات مقررات زدایی و 
، وزارت صمت، اتاق اصناف،  بهبود کسب و کار
پلیس فتا، پلیس امنیت اقتصادی و اتحادیه 
کید شده  طلا برگزار و بر اقدامات پیشگیرانه تأ
است. جهانگیر در ادامه گفت: دادستان کل 
کشور دستوراتی به ضابطین صادر و مکلف 
کرده در مواردی که اشخاص به صورت سازمان 
یافته یا گسترده امنیت روانی مردم را با نشر 
شایعات بی اساس مختل می کنند، شناسایی 
و بلافاصله به مرجع قضایی معرفی کنند. در 
به  دادسراها رسیدگی  در  خصوص  همین 
پرونده های مربوط به مقابله با مخلین امنیت 
روانی شعبه ای ایجاد شده که خارج از نوبت به 
موضوعات رسیدگی می کند. جلسات مشترکی 
کار  هم بین دادستانی و ضابطین با تقسیم 
لازم صورت گرفته که نتایج آن متعاقباً اعلام 
خواهد شد. جهانگیر درباره انتقادات به احکام 
متهمان پرونده تعرض در اورژانس، گفت: باید 
چند نکته را در این زمینه مورد توجه قرار داد. 
اصحاب رسانه در نحوه اطلاع رسانی مراقبت 
کنند که خدایی نکرده اطلاع رسانی آنها باعث 
اشاعه فحشا نشود.  در هر صنف و سازمانی 
ممکن است تخلفی رخ دهد و باید دقت کنیم 
که مسئ   له استثنایی به کل مجموعه ها لطمه 
وارد نکند و خدمات مجموعه ها زیر سوال نرود. 
خ می دهد دستگاه قضایی  زمانی که جرمی ر
بلافاصله ورود می کند و نسبت به صدور احکام 
اقدامات لازم را انجام می دهد لذا احکام صادره 
باید متناسب با جرم انتصابی باشد و بازدارندگی 
لازم را داشته باشد. سخنگوی قوه قضاییه 
اذعان کرد: در خصوص بحث ناآرامی در مقابل 
دانشگاه تهران نیز چیز خاصی نداشتیم، افرادی 
در این خصوص فراخوان داده بودند و با عده ای 
به عنوان برهم زنندگان نظم عمومی و اختلال 
در امنیت عمومی جامعه برخورد لازم صورت 
گرفت که تعداد اندکی بودند که دستگیر شدند 
و تحقیقات از آنها ادامه دارد. وی تصریح کرد: 
اطمینان می دهیم به تمام سارقانی که در زندان 
هستند در ایام نوروز مرخصی داده نخواهد شد. 
باید به نحوی احکام و پیگیری های قضایی 
دنبال شود که بتوانیم با این پدیده یک مبارزه 

جدی و دائمی را داشته باشیم. 


